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Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 1111/20/20/20/2022224444    

z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury Rady Gminy MszanaRady Gminy MszanaRady Gminy MszanaRady Gminy Mszana    

w dniu w dniu w dniu w dniu 22 maja 2024 r.22 maja 2024 r.22 maja 2024 r.22 maja 2024 r.    

 

Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto 22 maja 202422 maja 202422 maja 202422 maja 2024 r. o godz.  r. o godz.  r. o godz.  r. o godz. 11114444.30.30.30.30, , , , a zakończono o godz. a zakończono o godz. a zakończono o godz. a zakończono o godz. 17.15 17.15 17.15 17.15     tego samego tego samego tego samego tego samego 

dnia.dnia.dnia.dnia.    

Posiedzenie odbyło się na sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. Obecnych było 9 z 9 
członków Komisji. Obecni: 

1. Gonsior Piotr - Przewodniczący Komisji 
2. Antończyk Paulina - Członek Komisji 
3. Berger Sebastian - Członek Komisji 
4. Bura Roman - Członek Komisji 
5. Kotula Marek - Członek Komisji 
6. Kruczek Barbara - Członek Komisji 
7. Liśnikowski Marek - Członek Komisji 
8. Szotek Wioleta - Członek Komisji 
9. Wita Alojzy - Członek Komisji. 

W posiedzeniu wzięli również udział: Wójt Gminy Mirosław Szymanek, Z-ca Wójta Gminy 
Błażej Tatarczyk, Skarbnik Małgorzata Gąsior, kierownicy i pracownicy urzędu.  Listy 
obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Pan Piotr Gonsior. Po 
stwierdzeniu prawomocności obrad powitał radnych oraz gości i przedstawił proponowany 
porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Wybór wiceprzewodniczącego Komisji. 
3. Informacja o umorzeniach, odroczeniach, rozłożeniu na raty i zwolnieniach 

podatkowych w Gminie w 2023 r. 
4. Opinia do sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 r.  
5. Sprawy bieżące. 
6. Zakończenie posiedzenia. 

Punkt 2.  Wybór wiceprzewodnicz ącego Komisji 
Prowadzący obrady poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy wiceprzewodniczącego 
Komisji stałej wybierają członkowie komisji na pierwszym posiedzeniu. 
Zgłoszono kandydatury radnych: 
- Pani Pauliny Antończyk (wyraziła zgodę na kandydowanie) 
- Pan Sebastiana Bergera (nie wyraził zgody na kandydowanie). 
Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie  kandydatury Radnej Pani Pauliny Antończyk. 
Głosowało 9 radnych. Było 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”.  
Wiceprzewodniczącym Komisji została wybrana Radna Pani Paulina Antończyk.  

Pkt. 3. Informacja o umorzeniach, odroczeniach, roz łożeniu na raty 
Informację o umorzeniach, odroczeniach, rozłożeniu na raty i zwolnieniach podatkowych  
w gminie w 2023 r. przekazała Skarbnik, Pani Małgorzata Gąsior. 
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Zgodnie z ustawą Ordynacja podatkowa, organ podatkowy, na wniosek podatnika,  
w przypadkach uzasadnionych ważnym interesem podatnika lub interesem publicznym 
może: 
- odroczyć termin płatności podatku lub rozłożyć zapłatę podatku na raty; 
- odroczyć lub rozłożyć na raty zapłatę zaległości podatkowej wraz z odsetkami za zwłokę lub 
odsetki określone w decyzji, 
- umorzyć w całości lub w części zaległości podatkowe, odsetki za zwłokę lub opłatę 
prolongacyjna.  
Zgodnie z Ordynacją podatkową umorzenie możliwe jest jedynie w odniesieniu do zaległości 
podatkowej, a więc w stosunku do podatku niezapłaconego w terminie.  
Organ podatkowy, na wniosek podatnika może w przypadkach uzasadnionych ważnym 
interesem podatnika lub interesem publicznym odroczyć termin płatności podatku, rozłożyć 
zapłatę podatku na raty lub umorzyć w całości lub w części zaległości podatkowe wraz z 
odsetkami. Podatnik zwracający się z wnioskiem o umorzenie, rozłożenie na raty zaległości 
podatkowej winien do wniosku dołączyć stosowne dokumenty wymagane przy rozpatrzeniu 
wniosku. Dokumenty te stanowią informacje o osiąganych dochodach, miesięcznie 
ponoszonych wydatkach, sytuacji materialnej i finansowej, a w przypadku przedsiębiorcy – 
bilanse, zaświadczenia o udzielonej pomocy publicznej, formularze dotycząceh informacji o 
prowadzonej działalności.  
W 2023 r. wydano 2 decyzje o umorzeniu zaległości podatkowych, które dotyczyły jednej 
osoby fizycznej na kwotę 2.500 zł i jednej osoby prawnej na kwotę 4.104 zł. Ponadto została 
wydana jedna decyzja o rozłożeniu na raty, która dotyczyła osoby fizycznej na kwotę 
17.382,23 zł. 
W 2023 r. ze względu na osiągany niski dochód zwolniono 26 osób z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, na łączną kwotę 10.920,00 zł. Wydano jedną 
decyzję o umorzeniu zaległości za gospodarowanie odpadami na kwotę 1.350 zł.  
Stan zaległości za 2023 r. przedstawia się następująco: 
- zaległości podatkowe łącznie 121.379,83 zł – 216 podatników, w tym zaległości za 2023 r. – 
84.711,20 zł. 
- zaległości za opłaty komunalne łącznie – 121.509,86 zł – 117 kont, w tym zaległości za  
2023 r. – 73.157,20 zł. 
 
Wywiązała się dyskusja.  
Pytania zadawali: 

• Radny Alojzy Wita – czy  Skarbnik może wskazać kogo dotyczyły decyzje o umorzeniu 
zaległości podatkowych?  

• Skarbnik odpowiedziała – z uwagi na obowiązujące przepisy nie może podać danych 
osoby fizycznej, natomiast jeżeli chodzi o osobę prawną – dotyczy to firmy produkującej 
okna z Gogołowej (Technika Okienna).  

• Na pytania Radnego Alojzego Wita – czy ta firma miała również umorzenia w ostatnich 
10 latach? Jaka jest procedura, aby wystąpić o umorzenie? Skarbnik odpowiedziała, że 
tak szczegółowych danych w chwili obecnej nie posiada, ale sprawdzi w referacie i 
przekaże. Procedura umorzeń wskazana jest w przepisach prawa – ordynacji podatkowej.  

• Radny Sebastian Berger zadał pytanie, czy firma może od samego początku prosić o 
rozłożenie zaległości na raty, a później zwrócić się o umorzenie, czy może od razu zwrócić 
się o umorzenie zaległości? 

• W odpowiedź Skarbnik Gminy podała – podatnik sam określa, czego oczekuje od organu 
podatkowego tj. czy zaległość chce rozłożyć na raty, czy wystąpić o umorzenie zaległości. 
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• Radny Piotr Kuczera zapytał, na jaki okres czasu rozłożono na raty zaległości 17.382,23 zł 
(dot. osoby fizycznej) i z jakiego tytułu to rozłożenie na raty  nastąpiło? 

• Skarbnik odpowiedział – podstawą wydania decyzji była trudna sytuacja losowa i 
finansowa. Zaległości podatkowe  rozłożono na raty do końca 2026 r. 

• Na pytanie Radnego Sebastiana Bergera, jaki można zauważyć obecnie trend  skali 
umorzeń? Skarbnik odpowiedziała – jest mała skala umorzeń. Ponadto Skarbnik Gminy 
poinformowała zebranych, iż umorzenia i zaległości każdorazowo kontrolowane są przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową.  

Więcej pytań i głosów nie było.  

Pkt. 4. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wyk onania bud żetu za 2023 r. 
Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 r. radni otrzymali  
w materiałach. Omówiła go Skarbnik Małgorzata Gąsior. Stanowią załączniki nr 3 i 4 do 
protokołu. 
 
Wywiązała się dyskusja.  
Pytania zadawali: 

• Radny Sebastian Berger:  
 – Co ma wpływ na to, że pojawiają się rozbieżności pomiędzy planowanym budżetem na 
2023 rok, a budżetem wykonanym?  Rozbieżności takie pojawiają się w kilku rozdziałach 
budżetu (np. Gospodarka mieszkaniowa, Administracja publiczna, Kultura fizyczna – 
pozostała działalność).  
– Co kryje w sobie pojęcie w klasyfikacji budżetowej – Gospodarka mieszkaniowa? 
– Co miało wpływ na fakt, że nie zostały zrealizowane zaplanowane dochody w 2023 r.? 
– Co stało na przeszkodzie, że budżet nie został wykonany w 100%? 
– Czy istnieje możliwość przygotowania w sposób bardziej przystępny dla radnych informacji  
o pozyskanych środkach z Polskiego Ładu oraz o rozliczeniu tych środków? Ile zadań było 
realizowanych w ramach Polskiego Ładu? 
– Czy w roku 2023 Gmina dopłacała do gospodarki odpadami? Jeżeli tak, to co miało na to 
wpływ? 
– Zaległości przy wnoszeniu opłaty za odpady komunalne – jakie są i co Gmina robi, aby je 
zmniejszyć? 

• Radny Alojzy Wita: 
– Jakie środki Gmina Mszana otrzymała w ramach Polskiego Ładu w latach 2023-2024? 
– Ile powtórzono przetargów na realizację zadań finansowanych w ramach programu Polski 
Ład? Co było tego przyczyną? 
 
Na zadawane pytania odpowiedzi udzielali: Skarbnik Gminy – Pani Małgorzata Gąsior i Wójt 
Gminy – Pan Mirosław Szymanek.  
Skarbnik Gminy poinformowała, iż rozbieżności między planowanym budżetem na 2023 r.,  
a budżetem wykonanym wzięły się z uwagi na fakt, iż w roku 2023 (jak pierwotnie zakładano 
na etapie planowania budżetu) inwestycje realizowane  w ramach Polskiego Ładu nie zostały 
wykonane  i rozliczone ostatecznie we wcześniej ustalonym czasie. Wpływ na to miały m.in. 
promesy, które zostały przekazane w roku 2024, a nie jak wstępnie zakładano w 2023. 
Wpłynęło to na stopień realizacji dochodów w ramach działów, o które pytali radni, tj.: 
gospodarka mieszkaniowa, administracja publiczna, kultura fizyczna – pozostała działalność.  
Skarbnik poinformowała także, że w roku 2023 Gmina dopłaciła do gospodarki odpadami. 
Wpływ na to miało zadanie – budowa nowego PSZOK-a. 
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Zaległości przy wnoszeniu opłaty za odpady komunalne w 2023 r. występowały. Gmina 
zgodnie z obowiązującymi przepisami zwracała się do mieszkańców o uregulowanie tychże 
opłat (często przypominając o tym informacjami w formie sms),dopiero później ewentualnie 
wszczynała postępowanie egzekucyjne. 
Jeżeli chodzi o realizowane inwestycje w ramach Polskiego Ładu, to na kolejną komisję 
przygotowane zostaną materiały, które będą obrazowały, jakiej wysokości środki Gmina 
otrzymała oraz w jaki sposób je rozliczyła.  Przygotowane zostaną także informacje  
o przetargach realizowanych przy zadaniach z Polskiego Ładu, w tym, ile takich przetargów 
powtórzono i co było tego przyczyną. 
 
Przewodniczący Komisji, Pan Piotr Gonsior zaproponował, aby w przyszłości przygotować 
analizę w sposób czytelniejszy dla radnych, biorąc pod uwagę realizację zadań, a nie 
klasyfikację budżetową.  
Wójt Gminy poinformował radnych,  iż przedstawione Komisji sprawozdanie zostało 
przygotowane zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie przepisami. W przyszłości  – na 
komisję poświęconą inwestycjom -  materiały przygotowane zostaną w inny sposób.  
 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Komisji odczytał treść opinii Komisji w sprawie 
realizacji budżetu w 2023 r. i poprosił o przegłosowanie. 
Głosowało 9 radnych. „Za” pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu opowiedziało 
się 7 radnych, „przeciw” - 0 radnych, „wstrzymało się” – 2 radnych.  
Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Następnie omówiono projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminy Mszana za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mszana za 
2023 rok. 
Pytanie zadał: 

• Radny Sebastian Berger – jakie mogą wystąpić zagrożenia w budżecie na rok 2025? 

• Skarbnik Gminy wyjaśniała, jakie elementy będą miały wpływ na przygotowanie budżetu 
na rok 2025. Wspomniała o  znaczeniu przy przygotowywaniu budżetu  art. 243 ustawy  o 
finansach publicznych, wyjaśniała czym jest nadwyżka operacyjna, a także co będzie się 
działo, jeżeli nie zostaną dochowane wskaźniki budżetowe.   

 
Następnie Przewodniczący Komisji poddał projekt do zaopiniowania.  
Głosowało 9 radnych. Było 7 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Projekt stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pkt. 5. Sprawy bie żące 
W sprawach bieżących Komisja opiniowała projekty uchwał: 

− projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana  

w roku 2024 

Projekt radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Pani Iwona Cofalik, insp. w Referacie 
Gospodarki Komunalnej i Funduszy Zewnętrznych. 
Zgodnie z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt Rada Gminy w drodze uchwały określa 
program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Mszana. Termin na podjęcie uchwały mija ostatniego marca.  
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Program obejmuje w szczególności: 
- zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt, 
- opiekę na d wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie, 
- odławianie bezdomnych zwierząt, 
- obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schronisku dla zwierząt, 
- usypianie ślepych miotów, 
- wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich, 
- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z 
udziałem zwierząt. 
Projekt programu przesłany został do zaopiniowania: 
- Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Wodzisławiu Śl., 
- do Kół Łowieckich działających na obszarze gminy.  
Projekt uchwały przedstawiany jest  po raz drugi.  Uchwałę, która podjęta została wcześniej, 
uchylił Wojewoda.  
 
Pytania zadawali: 

• Radny Sebastian Berger – dlaczego Wojewoda uchylił podjętą uchwałę? 

• Odpowiedzi udzieliła insp. Iwona Cofalik – w programie nie wskazano działań związanych 
z adopcją zwierząt (w jaki sposób jest to realizowane). Nie wyszczególniono kwoty na 
elektroniczne chipowanie zwierząt. Ponadto zakwestionowano  deklarację dla kotów 
wolnożyjących.  

• Na dalsze pytania Pana Radnego, czy uchwała ważna jest tylko w 2024 r. i dlaczego w 
uchwale pojawiają się bardzo szczegółowe zapisy – np. wpisany jest konkretny  gabinet 
weterynaryjny, który będzie realizował zadanie zgodnie z zawartą umową, insp. Cofalik 
odpowiedziała – Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi jest uchwalany na rok 
kalendarzowy. Nadzór prawny Wojewody wymaga, aby w programie wskazany został 
konkretny gabinet weterynaryjny.  

• Radny Marek Kotula zadał pytanie, do kogo zgłaszać informacje o potrąconych 
zwierzętach w weekendy? Czy Gmina ponosi odpłatność za tego rodzaju działania? 

• Pani I. Cofalik odpowiedziała, że zgłoszenia najczęściej kierowane są telefonicznie do 
Zastępcy Wójta bądź do osób wskazanych w wykazie ZKBI. Gmina jest obciążana 
kosztami tego rodzaju działań.  

Więcej pytań nie było. 
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały. 
Głosowało 9 radnych. Było 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Projekt stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

− projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wodzisławskiemu.  

Projekt otrzymali radni na posiedzeniu Komisji. Po 10-minutowej przerwie na zapoznanie się 
z jego treścią, projekt omówiła Pani Dorota Rajszys – Kierownik Referatu Gospodarki 
Komunalnej i Funduszy Zewnętrznych. Projekt uchwały dotyczy przebudowy drogi 
powiatowej nr 5021S ul. 1 Maja w Mszanie w formule zaprojektuj i wybuduj. W momencie 
pojawienia się możliwości pozyskania środków z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych, Powiat złożył wniosek aplikacyjny na przebudowę drogi ul. 1 Maja 
w Mszanie w formule zaprojektuj i wybuduj, na podstawie opracowanego Programu 
Funkcjonalno – Użytkowego. Planowane koszty realizacji inwestycji oszacowano zgodnie z 
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metodologią PFU na kwotę 27.393.769,32 zł (dla odcinka drogi o długości 3,19 km). Wartość 
promesy wstępnej, którą otrzymano 14.06.2022r., wynosiła 18.810.000 zł. Powiat 5 stycznia 
2023 r. ogłosił postępowanie przetargowe. Wpłynęła 1 oferta na kwotę 31.980.000 zł. Z 
uwagi na tak drastycznie wysokie koszty, rozpoczęły się rozmowy związane z możliwością 
obniżenia kosztów. Ostatecznie podjęto wspólnie decyzję o zmniejszeniu zakresu inwestycji 
do odcinka od skrzyżowania z ul. Skrzyszowską do wiaduktu nad autostradą A1 (odcinek o 
długości 2,39 km). Dnia 8 lutego 2023 r. Powiat złożył wniosek o korektę zakresu inwestycji. 
Uzyskano zgodę, a w dniu 24.05.2023 r. Powiat uzyskał promesę na kwotę 18.810.000 zł.  
W marcu 2023 r. ogłoszono postępowanie przetargowe celem wyłonienia wykonawcy 
zadania. 29 marca 2023 r. nastąpiło otwarcie ofert. Złożone zostały 3 oferty, z czego 
najniższą ofertę złożyło Przedsiębiorstwo Robót Drogowych z Raciborza na kwotę 
22.663.949,25 zł. Z tym oferentem zawarto umowę w dniu 25.05.2023 r.  
Nadmienić należy, że koszty nadzoru budowlanego, czy tablic informacyjnych nie są kosztami 
kwalifikowanymi w ramach Polskiego Ładu i muszą zostać pokryte ze środków własnych 
beneficjenta.  
Zgodnie z umową z wykonawcą terminy kształtują się następująco: wykonanie dokumentacji 
projektowej – do 18 miesięcy od daty zawarcia umowy, wykonanie robót budowlanych – do 
38 miesięcy od daty zawarcia umowy jednak nie dłużej niż do 30.09.2026 r.  W kwietniu 
2023r. Starosta Wodzisławski zwrócił się do Wójta Gminy Mszana z prośbą o zabezpieczenie 
w budżecie gminy na lata 2024 – 2026 środków finansowych w podziale: rok 2024 – 400. tys. 
zł, rok 2025 – 1,7 mln zł, rok 2026 – 495 tys. zł. Wójt Gminy pisemnie zobowiązał się do 
zabezpieczenia tych środków w WPF. W budżecie gminy na rok 2024 również zabezpieczono 
kwotę 400 tys. zł z przeznaczeniem na ten cel.  Przedstawiony Radzie Gminy projekt uchwały 
jest zatem konsekwencją podjętych wcześniej działań. Podjęcie uchwały stanowić będzie 
podstawę do sporządzenia umowy dotacyjnej pomiędzy Powiatem Wodzisławskim a Gminą 
Mszana, na mocy której po dopełnieniu wszelkich formalności ze strony Powiatu, Gmina 
będzie mogła przelać środki finansowe w wysokościach określonych na poszczególne lata na 
rzecz Powiatu. 
 

Pytania zadawali: 

• Radny Alojzy Wita: Jaki będzie zakres przebudowy drogi? Czy wystarczy pieniędzy w 
późniejszym okresie na chodniki w Gogołowej i Połomi? Czy Gmina będzie rozważać 
zawieranie trójstronnego porozumienia przy budowaniu infrastruktury drogowej? 

• Radny Marek Kotula: Jak będzie się odbywał ruch na ul. 1 Maja w trakcie przebudowy? 

• Odpowiedzi na pytania dot.  remontu ul. 1 Maja  udzielał Wójt Gminy i Zastępca Wójta 
Gminy.  Zastępca poinformował o zakresie prowadzonej przebudowy drogi, zwracając 
uwagę na remont chodników wzdłuż ul. 1 Maja (chodzi przede wszystkim o zróżnicowaną 
szerokość chodnika wzdłuż ul. 1 Maja, na co ma wpływ ukształtowanie terenu). 

• Natomiast Wójt przedstawił obecnym, w jaki sposób przebiegały negocjacje z Powiatem 
Wodzisławskim, aby w ramach Polskiego Ładu Powiat Wodzisławski złożył wniosek o 
remont ul. 1 Maja w Mszanie. Jeśli chodzi o ruch na ul. 1 Maja w trakcie trwania 
remontu, to mieszkańcy przez ten okres  muszą mieć zapewniony dojazd do posesji. 
Przed rozpoczęciem prac  Gmina chce spotkać się z  firmą realizującą inwestycję oraz z 
Powiatem Wodzisławskim, celem ustalenia szczegółów dotyczących samej przebudowy, 
o których następnie poinformowani zostaną mieszkańcy. 
W temacie innych inwestycji drogowych Wójt poinformował,  że obecnie samorządy 
znajdują się w trudnej sytuacji finansowej.  Gmina realizuje te zadania, które wynikają z 



 7 

Wieloletniej Prognozy. Gdy będzie ustalany budżet na 2025 r. to  wtedy będą 
podejmowane decyzje,  jakie zadania powinny zostać zrealizowane.  

Więcej pytań nie było. 
 
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały. 
Głosowało 9 radnych. Było 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się”.  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Projekt stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Prowadzący posiedzenie poinformował następnie, że w związku z nową kadencją Rady, 
zgodnie z zapisami w Statucie Gminy, komisja powinna ustalić plan pracy w ciągu trzech 
miesięcy od rozpoczęcia kadencji. Członkowie Komisji ustalili, iż na kolejnym swym 
posiedzeniu będą omawiać plan pracy do końca bieżącego roku. Przewodniczący Komisji 
poinformował radnych, iż przesłany im zostanie w najbliższym czasie plan pracy aktualnie 
obowiązujący. Poprosił o zapoznanie się z nim oraz zaproponowanie zmian i  ewentualnie 
nowych tematów.  
 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Radny Piotr Kuczera podjął temat dotyczący aktualnie obowiązującego Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mszana.  Uważa, iż poprzedni 
regulamin był dobry. Nie należało go zmieniać. Obecny Regulamin nie przyniósł 
zakładanych efektów. Stawka opłaty  za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 
jedną osobę w Mszanie  jest wysoka.  Radny poinformował, iż przeanalizował cały ubiegły 
rok w zakresie odbioru w PSZOK-u odpadów. Uwagi radnego do działalności PSZOK-u:  

–  Nadal pojawiają się osoby, które przywożą na PSZOK bardzo duże ilości makulatury bądź 
oleju samochodowego.  
–  W ostatnią sobotę na PSZOK-u pojawił się zapakowany samochód na cieszyńskich 
numerach rejestracyjnych – według radnego obsługa nie sprawdziła, czy kierujący był 
mieszkańcem Gminy.  
–   W pomieszczeniu, w którym znajduje się sprzęt komputerowy (w którym zawarte są dane 
osobowe) znajdowała się osoba małoletnia, co jest niezgodne  z przepisami. Prosił o 
interwencję  w tej sprawie. 
–  Radny Kuczera wniósł także uwagę dotyczącą identyfikatorów dla pracowników. Uważa, iż 
osoby zatrudnione w PSZOK powinny posiadać imienne identyfikatory.  
 
Radny złożył formalny wniosek, aby podjąć prace nad  wprowadzeniem do Regulaminu 
takich zmian, które przyniosą w przyszłości dla mieszkańców niższą opłatę  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.   
Wniosek poddano pod głosowanie. Głosowało 9 radnych. Było 9 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. Wniosek został przyjęty jako wniosek Komisji. 
 

• Radny Łucjan Marek zadał pytanie, dlaczego przy odbiorze odpadów w PSZOK-u nie 
okazuje się dowodu osobistego wraz z kartą PSZOK? 

• Odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik Dorota Rajszys – nie ma takiej konieczności, 
albowiem okazanie dowodu osobistego nic nie wnosi (w dowodzie osobistym brak jest 
adresu zamieszkania, w związku z czym nadal nie będzie można powiązać danej osoby z 
zamieszkiwaniem na terenie Gminy Mszana).  Przy odbiorze odpadów w PSZOK 
obowiązuje tylko karta PSZOK, która wystawiona jest na konkretny adres zamieszkania.   
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• Na pytanie Radnego Sebastiana Bergera, kiedy najpóźniej powinien zostać ogłoszony 
przetarg na odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych pochodzących z 
terenu Gminy Mszana, odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk – do końca 
września.  

• Na pytanie Pana Radnego Bergera, dlaczego w długie weekendy PSZOK jest zamykany, 
Pani Kierownik Rajszys odpowiedziała – zdarza się to incydentalnie. Można przywieźć 
odpady w inny dzień, kiedy PSZOK jest czynny. 

• Wójt Gminy dodał, że każdorazowo dzieje się tak za zgodą Gminy, w ramach dobrej 
współpracy z firmą. 

• Na pytanie Radnego Pana Piotra Kuczera, jak jest wytarowana waga na PSZOK-u, 
Kierownik D. Rajszys odpowiedziała, że sprawdzi w firmie i odpowie.  

• Przewodniczący Komisji zauważył, iż to zależy od typu wagi. Zaproponował, aby zapytać 
firmę, w jaki sposób jest wyskalowana waga. Następnie Przewodniczący Komisji 
poinformował, iż prace nad Regulaminem mogą być omawiane na najbliższej Komisji, w 
związku z czym radni na to posiedzenie powinni przeanalizować obowiązujący Regulamin 
i zastanowić się, jakie powinny zostać wprowadzone zmiany.  

Ustalono, że nowy Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mszana 
powinien zostać przyjęty w takim terminie, aby był czas na ogłoszenie i  przeprowadzenie 
przetargu na odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych pochodzących z terenu 
Gminy Mszana.  
 

Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie, co się dzieje z wnioskiem w sprawie dopłat do 
fotowoltaiki? 

• Odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta – był to projekt wspólny dla Wodzisławia, Godowa i 
Mszany. Do realizacji zakwalifikowano 10 gmin (Gmina Mszana była na 13 miejscu). 

• Na pytanie Pana Radnego, co z remontem mostku – wjazdu do Państwa Włoczek na ul. 
Centralnej, ponieważ istnieje tam zagrożenie bezpieczeństwa, Pan Z-ca odpowiedział – 
temat był wielokrotnie zgłaszany do Powiatu. Mostek jest prywatny. Powiat nie może 
wydatkować żadnych środków finansowych na prywatne zadania.  

• Radny Alojzy Wita podjął temat przeprowadzenia remontu zniszczonego odcinka ul. 
Centralnej w okolicach Państwa Jankowskich, Bażant, Ulman. 

• Zastępca Wójta odpowiedział – droga jest prywatna.  
Więcej pytań i głosów nie było. 

Pkt. 6. Zakończenie posiedzenia 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Piotr Gonsior zamknął posiedzenie Komisji. 
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Piotr Gonsior 
 
Protokołowała:   
/-/  
Katarzyna Bylicka 
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Wniosek Komisji Budżetu i Infrastruktury 

z dn. 22.05.2024 r. 
 
Komisja Budżetu i Infrastruktury po dyskusji w sprawie funkcjonowania systemu gospodarki 
odpadami komunalnymi wnioskuje o podjęcie prac nad  wprowadzeniem do Regulaminu 
takich zmian, które przyniosą w przyszłości dla mieszkańców niższą opłatę  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.   
 


